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Vážení občané Dobřichovic, před námi je již pár 
posledních dní letošního roku a za dveřmi je rok 
2018, který je zároveň posledním v tomto voleb-
ním období.

Jaké jsou tedy plány na nadcházejících 12 
měsíců? Ze stavebních akcí bude v  příštím roce 
dokončen chodník podél Pražské ulice, jehož 
stavba je nyní již zhruba ve své polovině. Připra-
vujeme rozšíření parkoviště u  nádraží, na nějž 
má již město přislíbenou dotaci. Chtěli bychom 
se zaměřit též na oba mosty. U toho silničního by 
mělo dojít především na opravu chodníků a dila-
tačního závěru, na lávce bude opravena vrchní 
pochozí vrstva, která byla na podzim provedena 
nekvalitně a  byla tudíž reklamována. Rád bych, 
aby se nám podařilo získat dotace na opravu 
dalších ulic a  chodníků ve městě. Nyní máme 
podány dvě dotační žádosti a  budou-li vypsány 
další dotační tituly, připravíme další.

V příštím roce nás po dvou letech opět čeká 
návštěva přátel z  francouzské partnerské obce 
Villieu Loyes Mollon, připravujeme Královský 
průvod, čeká nás též osazení soch z  letošního 
ročníku sochařského symposia Cesta mramoru 
na chodník mezi Dobřichovicemi a Karlíkem.

Rád bych, abychom v  nadcházejícím roce 
našli řešení budoucího využití pozemků v centru 
města. O  studiích, předložených pěti architek-
tonickými kancelářemi, diskutovalo na svém 
posledním zasedání zastupitelstvo, které se však 
shodlo na tom, že zadání pro další kolo soutěže na 
výběr projektanta, je třeba ještě dopracovat. Byl 

bych velmi rád, kdyby se do konce tohoto voleb-
ního období podařilo schválit nový územní plán, 
jehož pořizování se protáhlo již na několik let.

V nadcházejícím roce nás také čekají dvoje 
volby. Hned počátkem roku volby prezidentské 
a  na podzim volby do obecních zastupitelstev. 
Dobřichovičtí občané byli vždy zodpovědnými 
a  dle mého názoru velmi rozumnými voliči. 
Věřím proto, že tomu nebude jinak i v příštích 
volbách a  velmi bych si přál, aby se takto 
zodpovědně k  volbám postavili i  lidé ve 
zbytku našeho státu.

Tak jako v minulých letech, chtěl bych i  letos 
poděkovat všem, kdo se podílejí na fungování 
města. Místostarostům města Michaelu Pánkovi 
a  Jiřímu Růžkovi, radním Vladimíru Bezděkovi 
a Filipu Kándlovi děkuji za spolupráci a podporu, 
kterou mi po celý rok poskytovali, zastupite-
lům a  členům výborů a  komisí za jejich práci. 
Panu tajemníkovi Petru Prchalovi, panu doktoru 
Václavu Kratochvílovi, kolegyním z  městského 
a stavebního úřadu, knihovny, Infocentra, správci 
zámku a  všem pracovníkům technických služeb 
bych chtěl moc poděkovat za chod úřadu, pří-
pravu všech obecních akcí a  údržbu majetku 
města. Dík patří samozřejmě i ředitelům a učite-
lům všech tří našich škol.

Rád bych poděkoval také všem, kteří věnují 
obrovské množství času organizaci bezpočtu 
kulturních, sportovních a  společenských akcí. 
Je jich u  nás v  Dobřichovicích tolik, že jsme 
v  regionu Dolního Poberouní pojmem a  téměř 

synonymem pro kulturní centrum. Díky někte-
rým spolkům jsou pak Dobřichovice známé 
i  daleko za hranicemi našeho regionu. Takovým 
spolkem je Dobřichovická divadelní společnost 
v  čele s  principálem Petrem Říhou, která letos 
nasbírala mnoho vavřínů na přehlídkách ama-
térských divadelních souborů, jsou to naši Soko-
lové v  čele se starostou Jaroslavem Čermákem, 
je to Lucie Kukulová a  její Kukadýlko, vokální 
skupina Cabinet, pan prof. Šaroun, pan Běhou-
nek, hlavní organizátor sochařského symposia 
Petr Váňa, Petr Marek, který již 14 let pomáhá 
městu s  Vinařskými slavnostmi, Josef Kutílek, 
bez něhož bych si nedokázal představit Králov-
ský průvod, Jiří Geissler a  Jiří Šafránek, pořáda-
jící festival Svíčkové a piknik na břehu Berounky, 
pan Ostrýt a  jeho dračí lodě, Kristýna Pánková, 
která pořádá Adventní trhy. S historií stavebního 
vývoje Dobřichovic nás již na druhé velké tema-
tické výstavě seznámily Mirka Neubertová a Anna 
Adámková, zajímavou publikaci o stavebně histo-
rickém vývoji usedlostí napsaly Jitka Mejsnarová 
a Libuše Kučerová. Těch, kteří se aktivně podílejí 
na životě v Dobřichovicích, je ještě mnohem více, 
a tak mě doufám ti, které jsem neuvedl adresně, 
omluví.

Na závěr celého roku vám všem přeji krásné 
vánoční svátky plné pohody a radosti. Do nového 
roku 2018 vám pak přeji především hodně zdraví, 
spokojenosti a  štěstí. Dobřichovicím pak přeji, 
aby byly stále městem, kde je lidem dobře.

Petr Hampl

Městský úřad informuje

S blížícím se koncem roku by vám všem chtěli 
pracovníci Městského úřadu Dobřichovice podě-
kovat za pomoc a spolupráci při údržbě našeho 
města a všech dalších aktivitách, které organizu-
jete a kterých se účastníte s cílem, aby Dobřicho-
vice byly krásnější a aby s v nich spokojeně, dobře 
a zajímavě žilo.

Naše město díky starostovi, zastupitelům 
a  drtivé většině občanů patří skutečně mezi ta 
krásnější. Poznáme to i  z toho, jak často k  nám 
zajíždějí filmaři při hledání zajímavých exteriérů. 
Díky nim se Dobřichovice už nejednou objevily 
v reklamních spotech na vozy Škoda, město účin-
kovalo i v pořadu ČT Případ dvou básníků a v řadě 
dalších.

Můžeme vám slíbit, že se budeme i v příštím 
roce snažit podle možností a  sil, které máme 
k  dispozici, přispívat k  dalšímu rozvoji města. 
Významnou roli v  tom hraje i  starosta, rada 
a  zastupitelé, kteří například v  současné době 
uvažují o možnostech dalšího využití hotelu Pod 
Vinicí, protože se opět uprázdnil. Možností je celá 
řada – od provozu hostinského a hotelového zaří-

zení, jiné obdobné využití až po případnou pře-
stavbu na sociální nebo startovací byty.

Ne všechno se daří úplně ideálně. Na jednu 
stranu se vkládají mnohasettisícové prostředky 
do údržby zeleně, ulic, městského mobiliáře 
(odpočívadel na cyklostezce, osvětlení, laviček 
atp.), ale stále se najdou vandalové slabšího 
ducha, kteří způsobují na tomto vybavení škody.

Město se také snaží zkvalitňovat postupně 
stav naší zeleně, např. odstraňováním nebezpeč-
ných nebo nemocných stromů v parku i jinde, po 
které následuje bezprostředně výsadba nových 
stromů. Na druhou stranu pozorujeme nejednou 
okny úřadu, jak náš park slouží pro projíždějící 
motoristy, ale i pro naše občany, kteří v parku rádi 
vysedávají, dokonce jako veřejné WC!!? Docela 
dost nás zlobí, že je některým zatěžko zajít si 
vypůjčit klíč od toalety do Plynboudy a  místo 
toho zamíří za nejbližší strom. Nevím, co by tomu 
řekl Úřad pro ochranu osobních údajů, kdyby-
chom začali zveřejňovat fotografie viníků, které 
– věřte by se daly z oken úřadu nejednou velmi 
snadno udělat. Každopádně výhodou menšího 
města je, že se všichni navzájem znají, takže 
můžeme podobné případy předávat jmenovitě 
přestupkové komisi.

Trochu jsem tematicky odbočil od novoroč-
ního přání, ale je to tak: Bez vás všech, bez vaší 
pomoci a spolupráce, bez vašeho odpovědného 
přístupu, ale také bez vašich nápadů a vaší akti-
vity, s  níž se zapojujete do života města, ať už 
pořádáním různých akcí, pomocí při zkvalitňo-
vání našeho prostředí či ohleduplností ke svému 
okolí, bychom nikdy nemohli dosáhnout udržení 
a rozvíjení kvalit Dobřichovic.

Všechno nejlepší vám přeje do roku 2018 
Městský úřad Dobřichovice!

O čem jednala rada města

Starosta informoval radu o  výsledcích výběro-
vého řízení na zhotovitele akce „Rozšíření parko-
viště u vlakové stanice v Dobřichovicích“. Rada se 
seznámila s  průběhem výběrového řízení a  roz-
hodla se podpořit vítěze – společnost Raeder & 
Falge s.r.o.

Rada se zabývala objektem hotelu Pod Vinicí. 
Seznámila se s  výhradami současného nájemce 
na technický stav budovy i  současnou situací 
v nájemním vztahu. Jednala o tom, zda by tento 
objekt byl využitelný pro jiný účel, například pro 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Trhy na první adventní neděli přilákaly mnoho návštěvníků. Foto Hynek Moravec  
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sociální, startovací a  seniorské bydlení se sou-
časným zajištěním některých služeb. Ing. Kaplan 
zdůraznil, že případný rozpočet na přestavbu 
lze udělat až po studii využití budovy. Ing. Abel 
navrhl využít objekt pro malometrážní byty např. 
pro seniory, pro něž by zde mohla být i ordinace 
nebo výdejna jídla. Místostarosta Pánek zdůraznil, 
že cílem města není prioritně na objektu vydělá-
vat, ale zaměřit jeho provoz takovým směrem, 
aby doplňoval služby potřebné pro město (např. 
knihovna atp.). Doporučil vyzvat zastupitele 
a  občany (prostřednictvím Infolistu) k  před-
kládání návrhů případného možného využití. 
Rada schválila zadání studie včetně vypracování 
rozpočtu a  statického posudku na alternativní 
využití objektu hotelu Pod Vinicí pro malomet-
rážní byty pro sociální bydlení, startovací bydlení, 
seniorské bydlení s případným doplňkem někte-
rých dalších služeb. 

Starosta informoval radu o názorech odbor-
níků z  oblasti územního plánování, jak postu-
povat, aby byly naplněny požadavky soudního 
rozhodnutí ve vztahu k  regulačnímu plánu. 
Rada o  záležitosti diskutovala a  konstatovala, 
že je nutné vyčkat písemného návrhu od poři-
zovatele regulačního plánu a  na jeho základě 
předložit návrh ke schválení zastupitelstvu 
města.

Rada se zabývala architektonickými návrhy 
na řešení centra města. Vyhodnotila připomínky, 
které byly k návrhům zaslány, případně vzneseny 
v rámci prezentací. Konstatovala, že návrhy hasi-
čárny jsou realizovatelné a  vyřadila je z  celkové 
koncepce k samostatnému dalšímu projednávání. 
Současně rada doporučila oslovit autory prefe-
rovaných návrhů a objednat u nich dopracování 
studií, které by akceptovalo, že radnice bude 
jednou z  dominant města, jako je zámek nebo 
škola. Zadavatel nebude trvat na spojovací ose 
mezi ulicí 5. května a Lomenou a přednese vybra-
ným autorům i další shromážděné připomínky.

Radě byl předložen návrh ZŠ Dobřichovice 
na vyřazení poškozeného, starého a  neopravi-
telného majetku. Likvidační komise ZŠ navrhuje 
vyřazení majetku v  inventární hodnotě 89.651,- 
Kč. Jedná se výhradně o poškozené židle a lavice. 
Rada záležitost projednala a  vyslovila, jako 
zástupce zřizovatele, souhlas.

Tajemník informoval radu o  potřebě posílit 
server městského úřadu o  záložní paměť odpo-
vídající současným požadavkům na uchování 
dat a zajistí spolehlivou a bezpečnou funkci počí-
tačového systému úřadu. S  potřebnou prací na 
migraci dat budou celkové náklady dosahovat cca 
81.000,- (s DPH). Rada se seznámila s  nabídkou 
zařízení a seznamem potřebných prací a vyslovila 
souhlas s objednávkou pro IT společnost, která je 
smluvním správcem počítačové sítě úřadu.

Rada posoudila a  souhlasila s  návrhy smluv 
o  příspěvku na rozvoj infrastruktury a  vyslovila 
souhlas s  napojením na čistírnu odpadních vod 
v Dobřichovicích.

Starosta informoval radu s postupem prací na 
chodníku v  ulici Pražské a  návrhem zhotovitele 
na úpravy krajnice, které by představovaly navý-
šení plánovaného rozpočtu. Zdůraznil, že změny 
by si vyžadovaly souhlas poskytovatele dotace. 
Rada záležitost projednala a  shodla se na nut-
nosti dodržet schválený projekt.

Radě byla předložena panem Podlipným 
architektonická studie na výstavbu seniorských 
bytů V  Luhu mezi ulicí Všenorskou a  tělesem 
dráhy. Rada o studii diskutovala a  rozhodla se jí 
předložit zastupitelstvu města.

Rada projednala žádosti o  pronájem sociál-
ního bytu v ulici Březová 341 a rozhodla o výběru 
nájemce.

Starosta informoval radu o průběhu jednání, 
která se týkají dodatku k veřejnoprávní smlouvě, 
na jejímž základě využívají Dobřichovice služeb 
Městské policie Černošice. Předložil radě poža-
davek na navýšení úhrady a  jeho zdůvodnění. 
Rada se otázkou navýšení zabývala a požadovala 
dodání dalších nabídek z měst v okolí.

Rada se seznámila se studií na úpravu prostor 
zámecké vinotéky. Konstatovala, že souhlasí se 
zvýšením kulturnosti prostředí, ale prosazuje pře-
devším hlavní požadavek, kterým je oživení místa 
tak, aby se stalo vyhledávaným pro návštěvníky 
s  tím, že jakékoli úpravy musí odsouhlasit vlast-
ník zámku – Řád křížovníků s červenou hvězdou. 
Rada pokládá za prioritní rozšíření otevírací 
doby a pořádání akcí, které povedou ke zvýšení 
návštěvnosti.

Starosta Ing. Petr Hampl informoval radu 
o  dalším postupu opravy lávky po neúspěš-

ném položení povrchu. Další práce bude možné 
v  rámci reklamace realizovat nejdříve na jaře 
příštího roku. Dále seznámil radu s rozhodnutím 
tajemnice Městského úřadu Černošice v  záleži-
tosti zahrnutí území parkoviště při ulici K Tenisu 
do návrhu územního plánu. Informoval o jednání 
s dopravním oddělením MěÚ Černošic na umís-
tění dodatkové tabulky k  dopravní značce 
Obytná zóna, která by legalizovala parkování na 
dlážděných zálivech v ulici Krajníkově. Upozornil 
radu na nepovolené poškození žlabu na dešťo-
vou vodu v ulici Gen. Pellé, které způsobil staveb-
ník pan Veis výkopovými pracemi. Ve spolupráci 
se stavebním úřadem bude situace vyřešena.

Rada se seznámila s  žádostí čtyř občanů 
z ulice Lomené a Palackého o revokaci usnesení 
rady, kterým byl vysloven souhlas se stavební 
úpravou objektu občanské vybavenosti v  ulici 
Lomená čp. 158 a navýšením kapacity ZŠ Kairos 
za podmínky, že bude doloženo, že parkování je 
zajištěno na vlastním pozemku nebo smluvně 
na jiném pozemku mimo veřejné komunikace. 
Žádost se opírá o  argument, že usnesení rady 
je v  rozporu s  územním plánem. Rada žádost 
projednala a  konstatovala, že o  potenciálním 
rozporu s  územním plánem rozhoduje stavební 
úřad, který se při posuzování souladu stavebních 
záměrů s  územním nebo regulačním plánem 
neřídí návrhy nebo požadavky samosprávných 
orgánů, ale pouze podmínkami stavebního 
zákona.

Tajemník Prchal radu informoval o  termínu 
veřejného projednávání změny č. 4 ÚP Lety, které 
se bude konat 20. 11. 2017. Obsahem je rozší-
ření zastavitelného území o 0,76 ha pro nerušivé 
komerční aktivity místo orné půdy v  oblasti za 
obchodními středisky při ulici Pražské. Rada zále-
žitost projednala a neměla proti uvedené změně 
námitky.

Dětský domov se školou, Lety (dříve Středisko 
výchovné péče) požádal Radu města Dobřicho-
vice, protože sídlí v  katastrálním území města, 
o vyslovení souhlasu s navýšení počtu žáků z 54 
na 58. Rada souhlasila.

Rada schválila žádost o  vyjádření města ke 
geometrickému dělení pozemku parc. č. 2119, 
k. ú. Dobřichovice na dva pozemky. Jedná se 
o parcelu, na níž stojí chata a cílem rozdělení je 
vzájemné majetkové vyrovnání vlastníků, která 
nezmění současné možnosti využití – nejedná se 
o zastavitelný pozemek dnes, ani po změně.

Radě byla předložena žádost o  vydání sou-
hlasu s výstavbou vodovodního a kanalizačního 
řadu v Letech, která se týká zasíťování pozemků, 
kde bude vybudována MŠ a  ZŠ Lety. V  diskusi 
zaznělo, že rada vítá výstavbu těchto školských 
zařízení, která uleví kapacitním nárokům na 
dobřichovickou MŠ a  ZŠ. Samotné napojení 
na čistírnu odpadních vod bude posouzeno 
a řešeno na samostatném jednání rady tak, jako 
v  jiných případech, až před samotnou realizací 
napojení.

Rada projednala žádost o vyjádření k návrhu 
nástavby domu čp. 275 v  ulici Všenorská. Jedná 
se o dostavbu dvou bytových jednotek na objekt 
pneuservisu s  tím, že dostavba podle předlože-
ného návrhu by si vyžádala vytvoření tří parkova-
cích stání na pozemcích města. Rada se shodla na 
požadavku, že investor musí vytvořit nová parko-
vací místa mimo veřejnou komunikaci.

Městský úřad Dobřichovice přijme 
na poloviční úvazek pracovníka 

do stavebního úřadu.
Platové ohodnocení dle tabulek. Vhodné i pro důchodce,  

kteří pracovali v uvedeném oboru. 
Nabídky posílejte na adresu:  

Městský úřad Dobřichovice, tajemník MěÚ, 
Vítova 61, 252 29 Dobřichovice 

nebo předejte v podatelně úřadu s označením „pro tajemníka MěÚ“, 
případně zašlete na mail: tajemnik@dobrichovice.cz
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Domácí zpravodajství

Starosta předložil radě žádost o  vyjádření 
vlastnice pozemků parc. č. 1396/11 a  1400/8, k. 
ú. Dobřichovice, která by ráda na tomto pozemku 
za objektem Průmyslu kamene, a. s. u  hranic 
katastrálního území Dobřichovic chtěla postavit 
zemědělskou účelovou stavbu. Dále uvedl, že se 
jedná o zemědělský půdní fond a z dokumentace 
není úplně zřejmé, jaké bude využití navrhova-
ného objektu. Rada žádá předložení dokumen-
tace, která stanoví účel budoucí stavby.

Rada opětovně diskutovala o  možném 
postupu při dotvoření studie využití centra 
města. Zdůraznila, že je nutné projednat výsledné 
návrhy dalšího postupu k  vyjádření zastupitel-
stvu města.

Starosta uložil tajemníkovi Prchalovi, aby se 
pokusil zjistit s pracovníky úřadu přibližný počet 
občanů, kteří žijí v Dobřichovicích, ale nejsou zde 
hlášeni. Údaje by přispěly k vytvoření představy 
o nadbytečných nákladech města bez jakýchkoli 
kompenzací.

Rada projednala návrh prodloužení smluv 
na pronájem zahrad s  Ing. arch. Janou Jíchovou 
a  paní Ladislavou Kotrbovou, jejichž platnost 
končí. Rada schválila prodloužení nájemních 
smluv do konce roku 2022.

Tajemník MěÚ informoval radu o  námitkách 
ministerstva vnitra k Obecně závazné vyhlášce č. 
2/2017 o místních poplatcích, která byla zastupi-
telstvem schválena, ale ještě nevstoupila v  plat-
nost. Současně předložil radě k posouzení návrh 
Obecně závazné vyhlášky č. 3/2017 o  místních 
poplatcích, která výše zmiňované námitky mini-
sterstva řeší. Nová vyhláška č. 3 ruší předchozí 
vyhlášku č. 2. Rada záležitost projednala a  sou-
hlasila s předložením Obecně závazné vyhlášky č. 

3/2017 o místních poplatcích ke schválení zastu-
pitelstvu na nejbližším zasedání.

Tajemník MěÚ předložil radě k  posouzení 
návrh smlouvy o příspěvku na rozvoj infrastruk-
tury mezi městem a  Ing. Gustavem Šimáčkem, 
Praha, který se vztahuje k  výstavbě několika 
samostatných i bytových domů v Letech s celkem 
třemi bytovými jednotkami do 50 m2 a  deseti 
bytovými jednotkami nad 50 m2. Smlouva je na 
celkovou částku 490 000 Kč. Zároveň uvedl, že 
protistrana navrhla úpravy textu, které se kon-
krétně týkají návratnosti složené částky v případě 
nerealizace stavebního záměru a přenositelnosti 
smluvních povinností na případné nové vlastníky. 
Rada záležitost projednala a souhlasila s uzavře-
ním smlouvy a změnou jejího textu, který by měl 
být uplatněn i  u všech nových smluv. Vyslovila 
souhlas s napojením výše uvedeného zájemce na 
ČOV Dobřichovice.

Rada se zabývala obecnou otázkou kapa-
city ČOV v  souvislosti s  výstavbou nových 
kanalizačních řadů v  sousedních obcích a  sjed-
nocení přístupu k  žadatelům. V  diskusi, která se 
podrobně věnovala jednotlivým variantám – stá-
vající výstavba, nová výstavba, chatová výstavba, 
vyloučené rozvojové zóny, vliv příspěvků občanů 
okolních obcí na výstavbu kanalizačních řadů na 
výši příspěvku na rozvoj infrastruktury atp., bylo 
doporučeno zjistit reálný odhad dosud nepřipo-
jených občanů Dobřichovic i okolních obcí a dle 
něj připravit návrh, jak postupovat při uzavírání 
smluv o příspěvku na rozvoj infrastruktury.

Tajemník informoval radu, že novým naří-
zením vlády se mění výše platů ředitele ZŠ 
a  ředitelek MŠ a ZUŠ. Město, resp. rada z pozice 
zřizovatele schvaluje výši platů ředitelů zřízených 

organizací. Rada se seznámila s návrhem nových 
platových výměrů a vyslovila s nimi souhlas.

Rada projednala a  schválila žádost paní M. 
Sklenářové, Všenory o  souhlas s  vybudováním 
vodovodní přípojky k  domu v  ulici Na Plzeňce 
čp. 410. V této lokalitě Všenor je historicky zřízen 
vodovodní řad napojený na dobřichovický 
vodovod, na který je napojeno několik stávajících 
domů.

Starosta informoval radu o  posledním znění 
návrhu Optimalizace železniční trati Praha – 
Beroun. Jedná se záležitost, která byla v minulosti 
již několikrát na různých úrovních projednávána. 
Upozornil, že v  poslední verzi je – oproti poža-
davkům města Dobřichovice – stále počítáno i s 
případnou variantou výstavby vysoké protihlu-
kové zdi. Rada záležitost projednala a  shodla se 
na tom, že trvá na svých původních požadavcích: 
nízká protihluková stěna do 1 m a  protihlukové 
uložení kolejnic, opěrná zeď při ulici Tyršově 
a souhlas s posunem propustku.

Starosta otevřel otázku přípravy projektu 
na rekonstrukci chodníku a  veřejného osvět-
lení v  ulici Na Vyhlídce. Rada o  věci diskutovala 
a  doporučila instalovat LED osvětlení. Radní 
Kándl doporučil, aby vybrané projektové kance-
láře prověřily a  předložily návratnost finančních 
prostředků, které budou vloženy do LED svítidel, 
případně doložily dvě alternativy. Starosta navrhl 
vytvoření zeleného pásu.

Starosta upozornil na informace o tom, že ve 
Všenorech je stále živá varianta vedení silnice 
z Jíloviště tunelem k obchvatu Dobřichovic.

Tajemník Prchal informoval o  stavu prodeje 
pozemků v ulici K Tenisu.

podle zápisů z jednání VK

Do nového roku 2018

Redakce Informačního listu přeje všem čtenářům 
krásné prožití Vánočních svátků v  kruhu svých 
nejbližších a  do roku 2018 hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti. List vstupuje do svého 24. ročníku 
a dovoluji si i jemu popřát další vesměs positivní 
informace z dění v našem městečku i v jeho okolí 
a mnoho spokojených čtenářů.

V. Kratochvíl

Objížď ka řevnických závor 
konečně otevřena

Na konci listopadu byla opět konečně otevřena 
místní komunikace na pomezí Letů a  Řevnic, 
kterou si řidiči zkracovali cestu do Řevnic a hlavně 
se vyhnuli dlouhému stání u železničního přejezdu.

Problémovým místem byl železniční nadjezd 
nad místní komunikací, který byl trochu rozšířen, 
ale hlavně proveden tak, aby pod ním projela 
i auta hasičů a záchranářů. Zcela rekonstruovány 
byly i  protipovodňové bariéry, které by měly 
zabránit povodňové vlně proniknout do celé 
oblasti za železniční tratí.

vk

Nový jízdní řád Českých drah

Od 10. prosince 2017 platí nový jízdní řád Českých 
drah. Na naší trati Praha – Beroun a zpět jsou opět 
změny, některé k lepšímu, jiné k horšímu.

To lepší je, že přibyl jeden staronový noční 
spoj z  Prahy, klasický „flamendrák“ s  odjezdem 
z Hlavního nádraží ve 2:30 a ze Smíchova v 2:38 
hod. ráno. Budete nyní moci pobýt v barech hlav-
ního města skoro o  dvě hodinky déle, protože 
dosud odjížděl poslední vlak „již“ půlhodinu po 
půlnoci. Ale POZOR – tento flamendrák bude 
jezdit jen v  noci z  pátku na sobotu a  ze soboty 
na neděli. Ve všední dny ale hajdy – brzy na kutě!

To horší, alespoň pro ty z nás, kteří nemají rádi 
změny, je změna odjezdů a příjezdů vlaků v obou 
směrech do Prahy i z Prahy, tedy tzv. taktů.

Od 10. prosince budou vlaky z Dobřichovic 
do Prahy odjíždět každou 23. minutu a  každou 
53. minutu, a to od 4:23 ráno až do 23:53 v noci 
(pak následují ještě jeden vlak mimo takt – odjezd 
z  Dobřichovic v  1:50. V  ranní špičce od 5:13 až 
do 9:13 budou ve všední dny ještě jezdit vlaky 
s  odjezdem z  Dobřichovic každou 13. minutu 
a každou 43. minutu.

Z Prahy budou vlaky odjíždět takto: z Hlav-
ního nádraží každou 7. minutu a  každou 37. 

minutu a  ze Smíchova každou 14. a  každou 44. 
minutu. V  odpolední špičce pak budou jezdit 
navíc mezi 13:17 a  19:17 další vlaky s  taktem 
z  Hlavního nádraží každou 17. a  každou 44. 
minutu a ze Smíchova každou 24. a 54. minutu.

Malé skládací jízdní řády vlaků na naší trati č. 171 
si můžete zdarma vyzvednout u pokladen nebo si 
je stáhnout ze stránek ČD na adrese www.cd.cz ve 
formátu PDF: https://www.cd.cz/jizdni-rad/tratove-
-jizdni-rady/files/cz-k171-171210-01.pdf

vk

Jiří Geissler získal Cenu Našich 
novin

Redakční rada třebaňských Našich novin, které 
si můžete každých 14 dnů koupit jen za 7 Kč 
ve stánku vedle nádraží, v  Plynbudce nebo 
v  Jednotě COOP, uděluje každý rok Cenu Anto-
nína Tučka, která je určena těm, kteří se nezištně 
snaží, aby se v našem kraji kolem Dolní Berounky 
žilo lépe.

Na tuto Cenu je obvykle nominováno cca 30 
– 40 osobností, z nichž 10 jich postoupí do finále. 
Letos byla tato, dnes již možno říci prestižní Cena 
udělena dobřichovickému Jiřímu Geisslerovi, 
hospodáři místního Sokola Dobřichovice, orga-
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nizátoru mnoha akcí, pěšímu cestovateli kolem 
České republiky a nadšenému ochotníkovi.

Je třeba připomenout, že Jiří Geissler je teprve 
druhý Dobřichovák, který tuto cenu v  její deva-
tenáctileté historii získal. Před ním to byli v roce 
2008 manželé Alena a Petr Říhovi.

Gratulujeme!
V. Kratochvíl

Dětské vánoční trhy

Své výrobky připravovali všichni žáci s  předsti-
hem. Školou to vonělo z kuchyně, vystřihovalo se, 
lepilo, skládalo a malovalo. Také jsme si povídali 
a  četli o  dobročinnosti, jak můžeme mít radost 
z toho, že uděláme něco pro druhého.

„Existuje spousta způsobů, jak pomoci ostat-
ním. Nejčastější způsob je peněžní dar. Je úplně 
jedno, kolik kdo přispěje, i  malé drobáčky mohou 
dát dohromady velkou sumu. Pokud nemůžete 
přispět na dobrou věc, nevadí. Můžete věnovat čas, 
nápady nebo úsilí. Můžete si v sobotu přivstat a jít 
připravit vánoční trhy. Může vás to dokonce bavit 
a mít radost z toho, že někomu pomůžete mít také 
radost. Třeba Jonáši Paškovi.“

Tato slova napsala Julie Krotilová z 8. A, když 
se měla zamyslet nad smyslem filantropie a tím, 
jak by se sama mohla stát filantropem.

Jonáš je šestnáctiletý kluk z  Hlásné Třebaně, 
který má od narození dětskou mozkovou obrnu. 
Do školy chodí do Jedličkova ústavu, kde je 
žákem osmé třídy. Má velký smysl pro humor 
a má rád život. Jeho zálibou jsou počítače.

Peníze, které se získaly prodejem dětských 
výrobků, věnují žáci školy právě Jonášovi na reha-
bilitace.

Radka Habešová

Jak už to tak bývá, 5. prosince 
má Mikuláš dost napilno

Z legendy o štědrosti svatého Mikuláše se zrodil 
zvyk dávat v předvečer jeho svátku, tedy 5. pro-
since, dětem dárky. Mikuláše známe jako bělo-
vlasého a  bělovousého muže s  laskavou tváří 
v  oděvu biskupa. V  ruce má berlu a  na hlavě 
špičatou čepici s křížem. Vznešený Mikuláš mívá 
krásné roucho, někdy červený plášť. V předvečer 
svého svátku u nás Mikuláš sestupuje z nebe po 
zlatém žebříku a pak chodí tam, kde jsou děti. Má 
pro ně dárky, které nosí v koši. Dobře ví, kdo byl 
hodný a  kdo zlobil. A  aby to náhodou nespletl, 
mívá knihu, kde je všechno dětské zlobení 
zapsáno. Těm hodným naděluje. Zlobivé děti 
napomíná a pro ty nejzlobivější nachází ve svém 
koši brambory nebo uhlí.

K nám do družiny nepřišel Mikuláš, ale poslal 
své pomocníky. Každé oddělení navštívil jeden 
anděl a jeden čertík. Anděl přečetl dětem anděl-
skou povídku o  tom, kdo byl svatý Mikuláš. Pak 
už čertík četl z  knihy hříchů. Děti jim zazpívaly, 
řekly básničku a  jako odměnu dostaly dobrůtky. 
Ve druhém oddělení se dokonce soutěžilo v čer-
tovských disciplínách. Přesto, že došlo i  na uhlí, 
nakonec všechno dobře dopadlo a čerti si nikoho 
neodnesli. U nás v družině jsou totiž jen samé fajn 
děti.

Velké poděkování patří dětem, paní vycho-
vatelkám a  učitelkám, které báječné odpoledne 
pro děti v družině připravili. Jak řekl jeden anděl: 
„Všichni jste tu prima parta, která táhne za jeden 

provaz, a když se občas něco nepovede, snažíte 
se to vylepšit.“

Petra Mejstříková Sulková

Nejhezčí dárek se nedá koupit

V pondělí 27. listopadu a  4. prosince děti ze 4. 
a 3. B potěšily klienty v Domově seniorů v Letech. 
Děti seniorům přišly zazpívat, zatancovat a zahrát 
na housle, kytaru a  klavír. Na závěr všem babič-
kám a  dědečkům předaly přáníčka a  obrázky, 
které vlastnoručně vyrobily. Svým vystoupením 
všem vykouzlily úsměv na tváři. Dětem a  paní 
učitelkám, které je doprovázely, patří velký dík.

I děti byly spokojené. Udělat totiž někomu 
radost je fajn a  zahřeje to u  srdce a  naši třeťáci 
a čtvrťáci si tento pocit užili.

Petra Mejstříková Sulková

Vzpomínka na dobrého 
člověka

Prosím všechny tradiční účastníky i  potenciální 
nové diváky tradičního silvestrovsko-novoroč-
ního ohňostroje, konaného na křižovatce ulic Za 
Mlýnem a Nad Jezem, aby vzali na vědomí, že se 
ohňostroj letos konat nebude. Na místě samém 

Děti z prvního stupně si společně užily čertovsky andělské odpoledne

Miroslav Meloun

Projektové pojetí příprav a organizace Dětského 
vánočního jarmarku rozvíjí osobnost žáků 
v oblasti postojů a hodnot a vytváří příležitost 
pro individuální uplatnění žáků i jejich vzájem-
nou spolupráci.

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
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proběhne jen půlnoční přípitek a  tichá vzpo-
mínka na našeho kamaráda a souseda Miroslava 
Žůňu Melouna, který nečekaně a náhle zemřel 6. 
listopadu ve věku 54 let.

jg

Tříkrálová sbírka 2018

Dobrou zvěst vánočních svátků budou šířit ve 
vesnicích a městečkách našeho regionu koledníci 
tříkrálové sbírky v době od 1. do 14. ledna 2018. 
Koledníci převlečení za tři biblické krále bývají při-
jímání velmi vlídně a  lidé dobré vůle rádi přispí-
vají na pomoc lidem, kteří se ocitli v tíživé situaci. 
Domy, které navštíví, poznačí tři králové zkratkou 
K+M+B+2018, což lze vykládat jako iniciály Tří 
králů (Kašpar, Melichar, Baltazar), ale spíše jde 
o formuli požehnání „Ať Kristus požehná tomuto 
příbytku“ (Christus Masionem Benedicat).

Tříkrálovou sbírku v  našem regionu organi-
zuje Farní charita Řevnice a  ze získaných peněz 
podpoří potřebné jednotlivce a  rodiny v  našem 
regionu. Nejčastěji míří peníze do rodin, které 
potkalo nějaké neštěstí jako ztráta zaměstnání, 
nemoc, úmrtí apod. Zvláště dětem v  těchto rodi-
nách pomůže charitní pomoc vyrovnat se s těžkou 
situací.

Část výtěžku tříkrálové sbírky (35 %) využije 
celostátní Charita ČR na pomoc potřebným 
v různých koutech České republice a v zahraničí. 
Letos díky obětavým koledníkům bude moci 
podpořit Humanitární středisko Arcidiecézní 

charity Praha, Azylový dům pro matky s  dětmi 
v  Brandýse nad Labem, přispěje na vybudování 
komunitního centra Harfa Farní Charity Vlašim 
a  peníze z  kasiček poputují také do Ugandy na 
zajištění chodu tamní nemocnice.

Do Tříkrálové sbírky se mohou zapojit děti 
i  dospělí jako koledníci (králové) nebo jejich 

dospělý doprovod. Kdo má o tuto službu zájem, 
ať se přihlásí Petrovi Komárkovi na tel.: 724 370 
941 nebo e-mail: P.Komarek@seznam.cz. Je 
možné se také přihlásit u  kteréhokoli dobrovol-
níka Farní charity Řevnice.

(ev)

Čeká nás „prý“ nejchladnější 
zima za posledních 100 let?

Posledních pár let jsou zimy jednoduše hrozné: 
mokré, deštivé, vlhké. A místo bílých Vánoc bývá 
všude bahno.

Ale letos, když lidé ani nepomysleli na nákup 
teplého kabátu, zjistí, co je to mráz. Skoro všichni 
klimatologové letos tvrdí, že nadcházející zima 
bude nejchladnější za posledních 100 let. Ne, 
nedojde k  tomu kvůli globálnímu oteplování, 
důvodem je, že naše planeta vstupuje do nového 
klimatického cyklu, což je již delší dobu známý 
fakt. Co tedy můžeme očekávat?

Čeká nás „prý“ několik tuhých zim, o  nichž 
často mluvili naši dědečkové a  babičky. Už 
v listopadu se začne citelně ochlazovat. Rtuť tep-
loměru klesne pod nulu a na začátku prosince se 
již očekává stabilních -5 stupňů.

Vědci také tvrdí, že v  této zimě je předpoví-
dána snížena sluneční aktivita. Naposledy to bylo 
v 50. letech minulého století! Tendence ochlazo-
vání je již průběžně zaznamenávána.

„Déšť, sníh, silný vítr, nízké teploty. Mějte 
doma teplé oblečení, a pokud je to možné, zatep-
lete si příbytek. Zima bude studená a  dlouhá“ 
říká klimatolog James Madden. Vyzval všechny 
Evropany, aby si v  tomto roce užívali poslední 
teplé dny. Hlavním důvodem této chladné zimy 
je náhlý nárůst teploty v Tichém oceánu. Prudce 

Už brzy budeme potkávat tři krále

Děti dobřichovické mateřské školy ozdobily oba letošní vánoční stromy

Zajímavosti
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vzrostl o 1 stupeň, což vedlo k vytvoření ledových 
arktických mas vzduchu po celé Evropě. Takže 
chladný severní vítr v příštích několika měsících 
ovlivní téměř celou Evropu a dokonce i Asii.

Proto nás sněhové závěje budou trápit celou 
zimu až do března. V lednu a únoru bude běžná 
teplota v  našich zeměpisných šířkách -25 ° C. 
Připravte se i na vyšší účty za topení.

Léto tohoto roku nebylo příliš slunečné 
a teplé, takže předpovědi vědců jsou velmi prav-
děpodobné. Předem se postarejte o  vytápění 
a zakupte si teplé oblečení za dostupné ceny.

Připravte se na chladnou zimu předem, bude 
opravdu velmi chladná.

Tato zpráva kolovala před měsícem na inter-
netu. Je to pravda? jen strašení? nebo reklama 
výrobců teplého oblečení? hoax? fake news? 
nebo dokonce se to snad opravdu stane?

Počkejme, za 3 měsíce budeme chytřejší!!
vk

Vánoční radost 
dobřichovickým seniorům

Tereza Nikolaiová z  Dobřichovic je nenápadná 
a tichá mladá dáma, ale má velké srdce a dobré 
nápady. Letos se „jen tak“ pro dobrý pocit 
rozhodla, že udělá radost babičkám a  dědeč-
kům z  Domova pro seniory v  Dobřichovicích. 
A  protože dobře a  ráda peče cukroví, oslo-
vila přátele a  sehnala peníze na suroviny. Pak 
s  kamarádkou a  s dětmi pekly a  zdobily celý 
víkend vánoční cukroví pro 65 seniorů. Každý 
z  nich obdrží balíček této oblíbené vánoční 
dobroty, někteří dokonce speciální „vydání“ bez 
cukru.

Tereza je příkladem toho, že pomoc má 
mnoho tváří a  že pomáhat může každý, kdo 
jen chce. A nemusí to být hned tři dny strávené 
u  trouby, někdy stačí třeba být jen o  něco las-
kavější – usmát se na prodavačku, poděkovat 
očima řidiči na přechodu, promluvit pár slov se 
sousedem… Mimořádně významným rysem las-

kavosti totiž je, že se šíří. Takže Terezko, děkuji 
za inspiraci!

Kateřina Filla Věnečková

Děti z mateřské školy ozdobily 
vánoční stromy

V letošním před-adventním čase nám dny ve 
školce zpestřila zajímavá výzva. Byli jsme požá-
dáni, abychom pomohli s  vánoční výzdobou 
Dobřichovic a  vyrobili s  dětmi ozdoby na oba 
vánoční stromy – na ten u pošty, i na ten menší 
u zámku. Výzvou jsme byli poctěni a tak jsme se 
bez váhání pustili do práce. Ve všech šesti třídách 
se začalo pilně pracovat. Stříhaly se kartony, tisklo 
se a malovalo barvami, vázaly se mašle a šikovné 
paní učitelky vše nakonec začarovaly tak, aby 
dílo odolalo i  v deštivém počasí či dokonce ve 
sněhové vánici. S kolegyněmi jsme se shodly na 
jednoduchém, staročeském vzhledu. Zvítězily 
tedy papírové ozdoby ve tvaru perníčků, které 
jsou doplněny jednoduchými mašlemi v  bílé 
a  červené barvě. Děti si práci užívaly a  opravdu 
se moc snažily, aby právě ta jejich ozdoba byla 
nejkrásnější. Při vycházce na výstavu betlémů na 
zámku jsme stromek částečně sami ozdobili a o 
to víc si děti užily hřejivý pocit u srdce z toho, že 
společně dokázaly vytvořit krásnou věc a přispět 
k dobřichovické atmosféře vánoc.

Za kolektiv MŠ Dobřichovice Veronika Horáčková

Vánoční atmosféra s ručně 
vyrobeným betlémem

Krásnou vánoční atmosféru si nyní užíváme i díky 
keramickému betlému, který si naše děti vyrobily 
na kurzu keramiky pod vedením Mgr. Radoslavy 
Vrabcové (www.keramikarv.cz). Naši nadšení prv-
ňáčci si sami vymodelovali Ježíška i ostatní posta-
vičky. Když se v  betlémě rozsvítí čajová svíčka, 
kouzlo Vánoc je na dosah.

Martina Beranová a Kateřina Hallmann

Vstup do nového roku 2018 
s inspirací z CKP Dobřichovice

Kde načerpat sílu a  inspiraci pro nový rok 2018? 
V Centru komplexní péče Dobřichovice již od 10. 
ledna (středy) ve večerních hodinách vede Mgr. 
Bc. Tereza Mrázková skupinové cvičení Body-
balance. Je určeno pro muže a  ženy produktiv-
ního věku, kteří pociťují pracovní a  jiné vytížení 
a potřebují získat novou energii pro zvládání kaž-
dodenního stresu. Skupina pohybové terapie pro 
pacienty s  psychosomatickými obtížemi začíná 
úvodními terapeutickými rozhovory v pondělí 15. 
ledna, které jsou nezbytné pro Vaši cílenou práci 
ve skupině pod vedením Mgr. Marty Lebedové, 
mezinárodně certifikované tanečně-pohybové 
terapeutky. Úterky od 16. ledna povede Romana 
Wolfová, DiS., Cert. MDT v odpoledních hodinách 
komplexní cvičení, které je vhodné pro ty, kteří 
chtějí být v kondici i přes zimní období. Na víkend 
10. – 11. února je naplánované pokračování 
oblíbených workshopů Feldenkraisovy® metody 
s  laskavým vedením paní Jitky Nagy, certifiko-
vané lektorky Feldenkraisovy® metody.

Mezi vánočními svátky pro Vás budeme mít 
Na Vyhlídce otevřeno standardně od 7:30 do 20 
hodin (kromě pátku 29. 12., kdy máme zkrácený 
provoz do 17 hodin). V  ambulanci ORL MUDr. 
Dana Jenšovská neordinuje od 22. 12. 2017 do 
5. 1. 2018. Děkujeme za Vaši přízeň v  roce 2017 
a přejeme Vám úspěšný nový rok 2018!

HS

Adventní trhy, ohňostroj 
a Mostový ples

Dne 2. prosince proběhly v  Dobřichovicích 
adventní trhy, jejichž hlavní organizátorkou je 
paní Kristýna Pánková z restaurace Zámecký had. 
Za město Dobřichovice jí děkujeme za přípravu 
a zajištění kulturního programu, který je součástí 
těchto trhů. Město Dobřichovice každoročně 

Tereza Nikolaiová peče vánoční cukroví pro Domov seniorů Dětmi vymodelovaný Betlém přinese větší radost
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počátkem adventu oslavuje stavbu nového sil-
ničního mostu přes Berounku, který byl otevřen 
30. listopadu 1996. Jde o pěknou tradici, kdy se 
lidé před adventním časem v hojném počtu schá-
zívají na trzích a  po setmění si jdou vychutnat 
krásu velkolepého ohňostroje. Ten začíná slav-

nostně dobřichovickou fanfárou, kterou právě 
pro město Dobřichovice složil dobřichovický kla-
vírista Jaroslav Šaroun. Letos je tomu tedy již 21 
let, kdy si připomínáme otevření většího z našich 
dvou mostů. V  loňském roce proběhla v  zámku 
fotografická výstava „20 let dobřichovického 
mostu“, na které jsme mohli shlédnout fotografie 
z průběhu jeho stavby a ze slavnostního otevření. 
Součástí oslav je také Mostový ples, pořádaný 
městem ve sportovní hale Bios. Je vidět, že máme 
u nás i v okolí spoustu zdatných tanečních párů, 
kteří si rádi přijdou zatančit. Ani letos nenechali 
tanečníci parket poloprázdný a  tančili od první 
písně. Největší úspěch sklidila noční kapela Jazz 
Elements, jejichž zpěvačka na plese zazpívala i v 
loňském roce společně s orchestrem Karla Vlacha. 
Město Dobřichovice také děkuje všem, kteří se na 
plese pracovně podíleli, zejména Janě Biederma-
nové a  kolektivu restaurace „Bioska“ za občer-
stvení a  obsluhu, dále Veronice Podzimkové za 
výzdobu sálu, zaměstnancům úřadu a také panu 
Halfarovi za realizaci ohňostroje.

Andrea Kudrnová

Poděkování Jiřímu 
Gemperlovi z ulice Ke Křížku

Město Dobřichovice a Kristina Pánková společně 
děkují panu Gemperlovi za věnování chvojí, které 

bylo využito na výzdobu zámku při adventních 
trzích a pro kulturní akci Tradice společně.

Andrea Kudrnová

Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé 2018

V Osvětové besedě ZUŠ Lomená nabízíme kurzy 
různých pokročilostí:

 středa 9.15 – 10.30 začátečníci II
 čtvrtek 9.00 – 10.15 středně pokročilí I
 čtvrtek 10.30 – 11.45 mírně pokročilí II
 pátek 9.00 – 10.15 pokročilí
 pátek 10.45 – 12.00 mírně pokročilí I

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Výuka probíhá v  malých skupinkách a  přátelské 
atmosféře. Učební texty, poslechy a  pomůcky 
jsou doplňovány aktuálními internetovými mate-
riály v  angličtině. Cena kurzu je cca 115 Kč za 
75minutovou lekci. Platí se vždy za pololetí.

Kurzy nadále povedou zkušené lektorky Zora 
Strnadová (st, čt, pá tel. 776 028 441) a  Kristina 
Millerová (pá, tel. 607 689 777).

Rádi přivítáme nové studenty. Nezávazně se 
na kurs můžete přijít podívat či rovnou začít pra-
videlně chodit třeba hned v novém roce! :-).

Těšíme se na vás!
dopolednianglictinadobrichovice@seznam.cz.

ZS

Dnes končí autor své dojmy z  návštěv Giverny, 
kde mnoho let hledalo inspiraci několik francouz-
ských impresionistů, ale také tam žil a  maloval 
český malíř impresionista Václav Radimský. V jíz-
dárně pražského hradu můžete nyní vidět několik 
jeho pláten, dokonce i ze Giverny.

vk

Odjezd z Giverny

Poslední ráno našeho prvního pobytu v Giverny 
se náš domácí Eric opozdil s  čerstvým pečivem 
o  celé dvě hodiny a  místo snídaně nám vlastně 
donesl svačinu na cestu. Zatímco jsme balili svá 
zavazadla, přestavěl Eric divadelní jeviště pro 
večerní představení. Pak odjel, my dobalili, nalo-
žili, projeli se velmi pomalu po Rue de Claude 
Monet, zamávali dovnitř lokálu Starobylého 
hotelu Baudy, odkud zpoza baru zamávali nám, 
a  pak, v  ulici za kostelem, jsme vrátili Christelle 
klíče výměnou za adresu napsanou na listu 
zažloutlého papíru. To abychom se sem mohli 
kdykoliv vrátit. „Napište dopis, internet nemáme“, 
řekla Christelle na rozloučenou. U  cedule ozna-
čující konec Giverny si pak v duchu připomínám 
pasáž z  Fulghumova románu, na níž mě nejvíc 
fascinuje poslední krátká věta. Ta pasáž, kterou 
jsem už částečně citoval v předchozích vyprávě-
ních o Giverny, je celá napsaná takhle:

“Počátkem dubna 1883 byl Claude Monet 
zoufalý a  vůbec se mu nechtělo malovat. Z  jeho 
pohledu byla poslední pařížská výstava jeho obrazů 
pořádné fiasko. O jeho práci neprojevili zájem kritici 

ani veřejnost. Neprodalo se vůbec nic. Nedostal ani 
frank. Monet byl na dně a jeho dluhy jenom rostly. 
Nájem domu v  Poissy měl vypršet za dva týdny. 
I  kdyby snad měl peníze na další nájemné, stejně 
ho to tam nic neinspirovalo. Monet prostě musel 
zamířit jinam. Bylo mu třiačtyřicet a ještě ke všemu 
měl na krku desetičlennou rodinu. Ernest Hoschéde, 
bývalý Monetův dobrodinec a  přítel, totiž zbank-
rotoval a  všechny své závazky nechal plavat. Jeho 
žena Alice se proto se šesti dětmi nastěhovala 
k  Monetům a  jejich dvěma synům. Když zemřela 
Monetova žena Camille, Alice s dětmi už u Moneta 
zůstala. Neměla kam jít. Neznámo kdy vzniklo mezi 
Claudem Monetem a  Alicí Hoschédeovou nepřer-
vatelné pouto. Mohli se sice vzít až po několika 
letech, kdy zemřel její manžel, ale fakticky z  nich 
byla rodina s osmi dětmi. Rodina potřebuje domov 
a  malíř potřebuje inspiraci. Takže někam jinam. 
Monet hledal v  údolí Seiny více na západ a  našel 
dům k  pronájmu ve vesnici Giverny. Velké jedno-
patrové stavení; na jeho růžových zdech byly jasně 
zelené ornamenty. Ty barvy přesně odpovídaly jab-
loním, které kvetly v  sadu za domem. Ten dům se 
jmenoval „La Pressoir“, tedy Moštárna. Přestěhování 
celé rodiny a  věcí lodí z  Poissy trvalo Monetovi 10 
dní. Že to byl dobrý tah, si Monet neuvědomil oka-
mžitě. Spíš si říkal, že se ocitl ve vyhnanství. Giverny 
leží asi sedmdesát kilometrů severozápadně od 
Paříže. Muselo se jet vlakem z  nádraží St. Lazare 
do Vernonu, pak přes Seinu a  posledních pět kilo-
metrů pěšky nebo bryčkou. Byla to malá vesnička 
a opravdu hodně vesnická. Do Paříže to nebylo jen 
těch sedmdesát kilometrů, vzdálená byla ve všem. 
V  Giverny se od středověku téměř nic nezměnilo. 

Byly tam dvě ulice nízkých kamenných domků 
s břidlicovými nebo doškovými střechami, skromný 
kostelík, malá škola, radnice, několik hospod, dva 
mlýny a kovárna. Žily tam asi tři stovky lidí, hlavně 
rolníků, nádeníků, pasáků krav a pradlen. Opravdu 
úplně něco jiného, než sofistikovaná Paříž a  svět 
umělců, obchodníků, mecenášů, salonů a  ateliérů, 
prostě to všechno, bez čeho se úspěšný malíř neo-
bejde. Přes to přese všechno strávil Monet v Giverny 
zbývajících čtyřicet tři let svého života. Zařídil si tam 
tři ateliéry a na svém pozemku vybudoval zahradu, 
která byla předlohou mnoha jeho skvělých obrazů. 
Jeho dům a  zahrada jsou inspirací dodnes. Jsou 
krásně zrestaurované a z celého světa tam jezdí sta-
tisíce turistů. Když je v  Giverny někdo bez zástupu 
turistů – tedy brzy ráno, večer, případně od října 
do dubna, kdy jsou zahrady uzavřeny, ocitne se 
při procházkách rovnou v  Monetových obrazech. 
Přibyly sice automobily a elektrické vedení ale jinak 
jsou vesnice a celá její atmosféra stejné – ponořené 
v  jiném čase. Na jedné fotografii z  léta 1915 sedí 
Monet na stoličce pod velkým slunečníkem – je 
to u  jezírka v  jeho dolní zahradě. Na plátně před 
sebou má jeden ze svých obrazů leknínů. Kousek 
od Moneta stojí zády k  fotoaparátu žena v  dlou-
hých bílých šatech se slamákem na hlavě. Naklání 
se dopředu – soustřeďuje se na Moneta a jeho práci. 
Georges Clemencau, francouzský ministerský před-
seda a  Monetův přítel, tu ženu nazval „malířovým 
andělem“. Blanche Hochschédeová-Monetová 
hrála ve veřejném dramatu, jímž je Monetův život, 
celou řadu rolí. Monetovi životopisci ji označují za 
nevlastní dceru, žačku, modelku, snachu a  ošet-
řovatelku/společnici. Když se domácnosti Alice 

Příspěvky čtenářů

Ohňostrojem oslavujeme výročí otevření mostu 
30. listopadu 1996

Sport
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Zájem o Poberounský dvojboj 
předčil očekávání

Na listopadový státní svátek uspořádal gymnas-
tický oddíl Gym Dobřichovice 2. ročník závodu 
Poberounský dvojboj. Jedná se o závod na prost-
ných a přeskoku určený pro děti od 4 do 12 let.

Přestože se jednalo teprve o  druhý ročník, 
akce se zúčastnilo 160 dětí ze 13 oddílů. Nejvíce 
startujících bylo pochopitelně z  domácího 
oddílu, dále pak z  Černošic, Radotína a  Dobříše, 
ale přijeli i závodníci z Benátek nad Jizerou nebo 
dokonce až z Jaroměře.

Domácí oddíl vybojoval v soutěži jednotlivců 
7 zlatých, 7 stříbrných a  4 bronzové medaile. 
Ani to ale nestačilo na vítězství v kategorii druž-
stev, do které byly započítány 4 nejvyšší známky 
v  kategorii starších dětí. V  této soutěži se umís-
tilo na prvním místě družstvo Jaroměře, když 
rozdílem pouhého 0,66 bodu porazilo domácí 
Gym Dobřichovice. Třetí místo patřilo Sokolu 
Černošice. Úspěch domácích nás organizátory 
samozřejmě potěšil, nicméně ještě větší radost 
jsme měli ze širokého zájmu z  řad dětí, trenérů 
a rodičů.

Děkujeme tímto za finanční podporu Středo-
českému kraji a městu Dobřichovice.

Lenka Doležalová Pavilková

3D Lukostřelba 
v Dobřichovicích slaví sedm 
let od svého založení

Je to k  nevíře, ale náš oddíl 3D lukostřelby slaví 
sedm let své existence v Dobřichovicích! Za to je 
potřeba poděkovat především Sokolu, který nás 
vzal pod svá křídla (však jsme také v  naší asoci-
aci registrováni pod jménem LK Sokol Dobřicho-
vice!) a umožnil nám využívat prostory střelnice 
ve svém areálu.

Za tu dobu jsme se hezky rozrostli, v posled-
ních letech máme průběžně cca 30 členů. 
Členstvo se průběžně obměňuje, zvláště v  mlá-
dežnických kategoriích. Neustále k nám přicházejí 
nové děti se zájmem o  lukostřelbu, ale zároveň 
zase část mladých střílet přestává, jak stárnou 
tak se jejich zájmy mění a  odcházejí. Nicméně 
se nám také pěkně rozrostlo pevné jádro oddílu 
tvořené dospělými, což pomáhá při organizaci 

běhu oddílu a hlavně se už vytvořila prima parta, 
kterou lukostřelba jen tak nepustí!

Již standardně se ve všech kategoriích (muži, 
ženy, junioři, „minis“) zúčastňujeme tuzem-
ských soutěží, a  to jak té nejvyšší (Českého 
poháru), tak i  nižší „túry“ pořádané klubem 
u  Mladé Boleslavi (Libichovský pohár). Tyto 

dlouhodobé, celoroční soutěže pak vhodně 
doplňujeme závody jednorázovými, například 
Country turnajem pořádaným jihočeským 
klubem v Římově a dalšími.

Nejzajímavější akcí, které se někteří členové 
klubu letos zúčastnili, bylo Mistrovství světa aso-
ciace IFAA, tentokrát pořádané v  krásném pro-

Hoschédeové a Claude Moneta spojily, Blanche bylo 
jedenáct. Mezi dětmi si Monet záhy oblíbil právě ji. 
Jen ona z osmi dětí chtěla být malířkou. Až do konce 
života nechtěl Monet nikoho jiného za společníka 
při malování, žáka a pomocníka. Blanchino dílo se 
s Monetovým shoduje obsahově; Blanche malovala 
na stejných místech. Její plátna byla vystavována 
v  Paříži. Později se provdala za nevlastního bratra 
– Monetova oblíbeného syna Jeana a  odstěho-
vala se do Rouenu, ale malovala dál. Roku 1911 
zemřela její matka; tehdy se Blanche a  Jean vrátili 
do Giverny, aby se starali o  Moneta. O  tři roky 
později zemřel i  Jean. Blanche a  Monet zůstali 

sami. Na první pohled by to mohla být nezávidě-
níhodná situace. Všichni ostatní členové početné 
rodiny už byli po smrti nebo se někam odstěho-
vali. Monet byl starý, měl deprese a  četné choroby 
a také byl skoro slepý, měl šedý zákal. Blanche byla 
bezdětná vdova, kterou živil nevlastní otec. Jenže 
během následujících jedenácti let se Monetovi vrátil 
zrak, vybudoval si další ateliér, namaloval řadu ze 
svých nejslavnějších obrazů (skvělou leknínovou 
sérii) a byl ctěn celou Francií coby národní poklad. 
Návštěvy atmosféru v domě popisují jako spokoje-
nou, dokonce šťastnou. Co ji způsobilo? Blanche! 
Rozhodně na ní měla Blanche vůbec největší podíl. 

Svůj život naplnila životem Monetovým. Starala 
se o  dům a  zahrady, pečovala o  Moneta při jeho 
četných nemocech, fungovala také jako společnice 
a asistentka. Coby kolegyně chápala, jak se Monet 
sám na své dílo dívá – dokonce mu pomáhala, když 
rozřezával a pálil obrazy, které považoval za nepo-
vedené. Ale to ještě nebylo všechno. Byl z toho nej-
vzácnější druh lásky. Jejich vztah procházel četnými 
stádii – jak jejich životy plynuly a rodinná situace se 
měnila a zamotávala. Znali se, jako se zná jen málo 
blízkých lidí. A  když spolu nakonec osaměli, byli 
jeden druhému vším. Možné je prakticky všechno.“

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Družstva dvojboje jsou připravena k závodu

Zahájení MS probíhalo v historickém centru Florencie

Sport
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středí Toskánska, nedaleko Florencie. Skupina 
střelců z České republiky byla tentokrát už velice 
početná (přes padesát účastníků) a  velká část 
z  nás bydlela pohromadě na pronajatém hradě, 
což je v Toskánsku zřejmě normální – podobných 
hradů jsme po okolí viděli spoustu. Krásné bylo 
zahájení, které probíhalo v historickém jádru Flo-
rencie a  jehož součástí bylo defilé všech národ-
ních týmů. V  závodě samotném se Češi vůbec 
neztratili, opět jsme přivezli tři zlaté medaile 
(dlouhý luk, kladkový luk a  minis), a  celou řadu 
dalších hezkých umístění. Z  našeho oddílu se 
nejlépe umístil Adam Provazník, když v  katego-
rii juniorů obsadil krásné 9. místo. Organizace 
byla v  pravdě italská, mnoho účastníků, hlavně 
z německy mluvících zemí, často kroutila hlavou, 
ale nakonec se všichni shodli, že to byla krásná 
dovolená.

Na závěr roku jsme u  nás v  Dobřichovicích 
uspořádali 25. listopadu závod nazvaný „Ote-
vřené mistrovství Dolního Poberounčí“. Tento 
závod už má tradici, toto byl již třetí ročník. Závod 
se koná u nás na střelnici a v areálu Sokola, stří-
líme vždy dvě kola ( 2x 14 terčů) a  mezi koly 
máme příjemnou pauzu na občerstvení, většinou 
není nouze o domácí koláče a buchty. Tentokrát 
dorazilo celkem 43 střelců ze spřátelených oddílů 
v okolí (Praha, Radotín, Kácov, Libichov). Mistrem 
našeho oddílu v  kategorii minis se stal Otakar 
Putz, v  kategorii juniorů vyhrála Adéla Čepe-
lová, v  kategorii žen se nejvýše z  dobřichovic-
kých umístila Karolína Gemperlová a v kategorii 
mužů jsem vítězství obhájil já (ale už mi šlapou 
na paty!).

Dušan Provazník

Volejbal v polovině prosince

Hned na úvod si dovolujeme popřát našim druž-
stvům i všem příznivcům dobřichovického volej-
balu hezké Vánoce a mnoho úspěchů v roce 2018. 
Současně se však omlouváme, že v důsledku uzá-
věrky nejsou v  následujícím přehledu uvedeny 
výsledky utkání, která byla sehrána v  pátek 15. 
a  v sobotu 16. prosince. Případní zájemci je 
mohou najít na www.cvf.cz – soutěže – výsledky 
a rozpisy.

Muži A, první liga
V zápasech ve dnech 1. a  2. prosince naši 

vyhráli doma 3:0 nad SK Brno a  3:1 nad Starým 
Městem. V tabulce k 16. prosinci jsou na druhém 
místě se 42 body za družstvem Beskydy (43 b.), 
před Turnovem (37 b.) a dalšími. V době uzávěrky 

se dozvídáme, že v  Nymburku naši prohráli 1:3 
a s TJ CŽU také 1:3.

Do konce základní části je čekají už jenom 
utkání 12. a 13. ledna na ČZU Praha B a v Budějo-
vicích a potom 19. a 20. ledna doma s Teslou Brno 
a s Beskydy. Tím skončí základní část; prvních osm 
družstev bude pokračovat systémem play-off 
o celkového vítěze a postup do extraligy, zbýva-
jící čtyři budou hrát o udržení. O postupu našich 
do play-off nejsou žádné pochybnosti; bude-li 
to z  prvního místa, ukážou zbývající zápasy, ale 
pravděpodobnost je dost velká.

Ženy A, první liga
Našim volejbalistkám se povedl husarský 

kousek, když 1. a  2. prosince zvítězily v  Plzni 3:1 
a 3:2! V tabulce k 14. prosinci jsou na druhém místě 
s 32 body za VK Č. Budějovice (34 b.) a před třetí Plzní 
(30), po nichž následují Španielka (23), Hincovka (13) 
a  poslední Slávie Č. Budějovice. V  době uzávěrky 
IL došla redakci zpráva, že naše holky vyhrály obě 
domácí utkání se Španielkou 3:1 a druhé dokonce 
3:0. Do konce základní části budou hrát už jen 12. 
a 13. ledna doma se Slávií Č. Budějovice a skončí 19. 
a 20. ledna na Hincovce. Zdá se, že postup do finá-
lové skupiny, kam postoupí první tři družstva, mají 
naše děvčata už jistý.

Muži B, krajský přebor 1. třídy
V posledním prosincovém dvojutkání pro-

hrálo naše mužské Béčko doma s Benešovem 1:3 
a 2:3, a v polovině prosince je zatím na 6. místě. 

Doma bude hrát 13. ledna (s Kolínem), 20. ledna 
s Kladnem a 10. února s Vlašimí.

HgS

Děti z Kairosu organizovaly 
vánoční charitativní běh

V neděli 10. prosince jsme se sešli u  dobřicho-
vického jezu, kde v 10.00 začínal závod v běhu či 
pochodu na 10 kilometrů. Sešlo se 16 závodníků, 
kteří se vydali podél pravého břehu řeky až k čer-
nošickému mostu, po lávce ho přeběhli a  přes 
kamenný most doběhli na cyklostezku. U  hos-
půdky v Lavičkách na všechny závodníky čekalo 
drobné občerstvení a teplý čaj.

Cesta zpátky vedla po cyklostezce na levém 
břehu Berounky a  přes dobřichovickou lávku 
zpět do kempu u jezu. Jako první doběhla sku-
pinka Vítek Sobíšek, Daniel Jerby a Sebík Jeager. 
Na vítěze čekal dort. Startovní číslo bylo zároveň 
lístkem do tomboly o 10 cen, například výlet do 
Tater, sušičku na prádlo nebo jazykový kurz.

Vybírali jsme dobrovolné startovné, které 
věnujeme na vzdělávání dětem do Afriky. Celkem 
jsme vybrali 1310 Kč. Všichni závodníci soutěžili 
fair play a celá akce se nesla v přátelském duchu. 
Pravděpodobně se tento závod bude opakovat 
i příští rok.

Matyáš Habart, 4. třída ZŠ Kairos

Děkujeme našim divákům!

Milí věrní diváci, děkujeme vám za vaši přízeň 
a podporu, kterou jste nám v tomto roce projevo-
vali svým smíchem a potleskem při každém před-
stavení. Uplynulá sezóna byla pro náš soubor velmi 
úspěšná hlavně díky vašim pozitivním reakcím.

Baví nás hrát si a hrát pro vás a věříme, že vás 
naše představení i  nadále budou lákat k  dalším 

návštěvám a umožní vám zažívat s námi životní 
příběhy s nadhledem a úsměvem.

A pokud vám ještě chybí nějaký dárek – mám 
pro vás tip! Zakupte svým blízkým vstupenku na 
představení Peklo v hotelu Westminster, které se 
bude hrát 11. 2. 2018 v pražském divadle ABC a 4. 
3. 2018 v divadle Rokoko. Předprodej probíhá na 
stránkách Městských divadel pražských.

Veselé vánoce a šťastný nový rok 2018!
Za divadelní společnost Kateřina Filla Věnečková

Novoroční koncert Cabinetu

Dámská vokální skupina zve všechny příznivce 
a  fanoušky do Jindřišské věže v  Praze na novo-
roční koncert. V podání sedmi dam a jejich třech 
přátel uslyšíte písně, jako Zní nad Betlémem 
Gloria, Modlitba Vojty Dyka, Let it Snow, Nový 
nájemník Jiřího Suchého a další v úpravě Zdeny 
Košnarové.

Na startu charitativní desítky v dobřichovickém kempu

Kultura u nás i v okolí
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Koncert se koná v neděli 7. 1. 2018 v 19 hodin. 
Těšíme se na vás!

K.F.V.

Výstava Neviditelný most. 
Milada Blekastadová roz. 
Topičová (1917-2003)

Do dobřichovického zámku dorazí 26. ledna 
putovní výstava s  názvem „Neviditelný most. 
Milada Blekastadová“. Výstavu připravilo naklada-
telství Elg, z.s. ve spolupráci s komeniologickým 
oddělením AV ČR, kde je uložena část pozůsta-
losti Milady Blekastadové. Dne 1. července 2017 
uplynulo 100 let od narození Milady Blekasta-
dové, roz. Topičové (1917–2003), významné 
české překladatelky, spisovatelky, publicistky, 
vysokoškolské pedagožky a komenioložky, která 
podstatnou část svého života strávila v Norsku, a 
část svého dětství i mládí v Dobřichovicích. Snad 
největší význam Milady Blekastadové spočívá 
ve zprostředkování literárních a  osobních kon-
taktů mezi Norskem a  českými zeměmi. V  jejím 
překladu vyšla v  češtině díla Ingeho Krokanna 
či Tarjeie Vesaase. Do norštiny, jako prakticky 
jediná ve své době, překládala Milada Blekasta-
dová české pohádky i  díla významných moder-
ních českých spisovatelů, konkrétně Karla Čapka, 
Ivana Klímy, Milana Kundery, Václava Havla či 
Ludvíka Vaculíka. Norům též představila českého 
nositele Nobelovy ceny Jaroslava Seiferta.

Neveřejně podporovala český kulturní disent 
a  udržovala kontakty s  významnými osobnostmi 
české vědy a  kultury nejen v  Československu, ale 
i v exilu, současně s tím se podílela na šíření sami-
zdatové literatury. Zasloužila se o  rozvoj meziná-
rodního komeniologického bádání, o  spolupráci 
mezi skandinávskými a českými badateli na tomto 
poli a  třicet let působila na Univerzitě v  Oslu, kde 
ovlivnila nejen mnoho norských slavistů, ale také 
literárních vědců a překladatelů. Jako „velvyslankyni 
české vědy a kultury“ jí v roce 1997 prezident Václav 
Havel udělil medaili Za zásluhy. Navíc po sobě zane-
chala nepřeberné množství jak vědeckých materi-
álů a podkladů, tak rozsáhlou korespondenci, která 
odráží události velké části 20. století a  umožňuje 
studovat vědeckou a kulturní spolupráci mezi Čes-

koslovenskem a  Norskem (ale i  dalšími zeměmi 
západní Evropy, s nimiž Blekastadová zprostředko-
vávala kontakty) v období studené války.

Část rozsáhlé písemné pozůstalosti a knihovny 
Milady Blekastadové je uložena na základě její 
poslední vůle ve Filosofickém ústavu AV ČR. 
Objemově větší část uchovává ve svých sbírkách 
norská Národní knihovna v Oslu.

AK, zdroj www.miladablekastad.com, 
nakladatelství Elg, z.s

Kulturní centrum města 
Dobřichovice připravuje další 
koncerty na zámku 
a v zámecké vinárně

Jitka Vrbová se Stáňou Čížkovou, Nezmaři, 
polští Hot Tamles Trio blues nebo trio Jessie 
Ballard, Jan Hrubý, Joe Kucera.

Milli Janatková a její kvartet

Dobřichovická 
kultura v lednu

Café galerie Bím
Ulice 5 Května 15

Sochy a bílé obrazy, autor Antonín Kašpar

Zámek velký sál v 1. patře:
14. – 24. ledna
Výtvarné práce seniorek

Z kurzu ak. malířky Dany Puchnarové

Zámek velký sál v 1. patře:
26. ledna – 25. února
Putovní výstava – 
Neviditelný most

Letos uplynulo 100 let od narození 
Milady Blekastadové roz. Topičové 
(1917-2003), významné české 
překladatelky, spisovatelky, publicistky, 
vysokoškolské překladatelky, 
komenioložky, která podstatnou 
část života strávila v Norsku, ale také 
v Dobřichovicích. Výstavu připravilo 
nakladatelství Elg. z.s.

Sobota 13. ledna v 17h, 
společenský sál Zelený Ostrov
Křeslo pro hosta

Beseda s houslistou a běžcem 
extrémních závodů Jaroslavem 
Bohdalem Pořádá: Jaroslav Šaroun 
(vstup z ulice Za Parkem)

Neděle 21. ledna v 15:00, 
Fürstův sál. 
Divadélko Kukadlo uvede 
pohádku pro děti 
O víle květince

Hudební pohádka s okouzlujícími ručně 
malovanými kulisami). Pořádá: Kulturní 
centrum Dobřichovice. Vstup naproti 
restauraci Panská zahrada.

Pátek 26. ledna v 18:00, 
zámek velký sál
Vernisáž putovní výstavy 
Neviditelný most

Milada Blekastadová rozená Topičová. 
Hudebně doprovodí Ludus Musicus, 
Pořádá: nakladatelství Elg, z.s ve 
spolupráci s městem Dobřichovice.

Čtvrtek 1. února 19:30, zámek 
(vinárna) 
Swingový koncert Jitky 
Vrbové a Stáni Čížkové

(členka Dobřichovické divadelní společ-
nosti), která pokřtí své CD. Obě dámy 
doprovodí skupina Nocturno Radima 
Linharta, které doprovází např. Evu Pila-
rovou, Dashu, O. Rumla a řadu dalších. 
Radim Linhart je držitelem světového 
rekordu zapsaného v Guinessově knize 
rekordů jako pianista, který dokáže 
zahrát zpaměti více než 3.500 písní 
a skladeb. Pořádá: KC Dobřichovice.

Na středu 28. února připravujeme 
koncert folkové skupiny Nezmaři
V sobotu 10. února přijede operní 
pěvkyně Gabriela Beňačková
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Loňskou hudební sezonu 2017 na zámku 
a  ve vinárně jsme společně s  pražským zvuka-
řem a  technikem Svatoplukem Vojířem, který se 
částečně podílí na dramaturgii koncertů, ukončili 
koncertem hudebnice a  výtvarnice Milli Janat-
kové. Ta u  nás v  Dobřichovicích vystoupila již 
potřetí. Její projekt „K mým kořenům“, ve kterém 
představuje životní příběh a  tvorbu své pratety, 
skladatelky, spisovatelky a pedagožky Věry Pole-
nové Kistlerové (1929-2006) oživila o  kvartet 
v  sestavě Milli (zpěv a  kytara), Marek Novotný 
(piano), Petr Tichý (kontrabas) a Tomáš Vokurka 
(perkuse). Návštěvností se koncert vyrovnal před-
chozím Jazz Elements, kteří u  nás vystoupili na 
mostovém plese nebo v říjnu ve vinárně s atrak-
tivním repertoárem Zuzany Navarové. Ukázku 
z koncertu můžete vidět v archívu www.idobnet.
cz – video natočil Olda Burda ml. a sestříhal pan 
Svejkovský.

Opět po dvou letech nešlo nepozvat třeboň-
skou folkovou skupinu Nezmaři, kteří zde mají 
své fanoušky a  na zámku vystoupí 28. února. 
Do budoucna se chceme pustit příležitostně 
i  do zahraničních kapel, pozvali jsme vynikající 
Blues Hot Tamles Trio nebo Jassieho Ballarda 
(zpěv a  kytara) s  Janem Hrubým (housle) a  Joe 
Kučerou (saxofon). Ti vystoupí v druhé polovině 
března.

Pro děti připravujeme na leden divadélko 
Kukadlo Jeremiáše Polcara. Se svojí kolegyní 
zahrají pohádku „O víle Květince“. Pan Polcar je 
renesanční člověk a  kromě toho, že v  pohád-
kách sám vystupuje, tak ke všem hrám sám 
vyrábí kulisy a  skládá vlastní hudbu. Srdečně 
tedy zveme děti a  rodiče na nedělní předsta-
vení 21. ledna od 15h do sálu MUDr. Fürsta. 
Vstupenky budou k  dostání s  předstihem 
v  Infocentru nebo na místě v  den představení 
od 14:30 h.

Andrea Kudrnová

Tutte Le Note vybralo 
na kostýmy

Dětský pěvecký sbor, který mnoho obyva-
tel Dobřichovic a  okolí znalo dlouhá léta pod 
názvem Chorus Angelus, se před Vánoci rozhodl 
pro změnu jména i prezentace na veřejnosti. Pod 
novým jménem a  s novým logem se úspěšně 
uvedl na obou adventních trzích v  Dobřichovi-
cích i Černošicích a zazpíval také v Praze na dvoře 
Karolina na akci Advent na Univerzitě Karlově. 
Svůj vánoční koncert tentokrát uspořádal sbor 
třetí adventní neděli ve spolupráci se Sdružením 
Ledce v  kostele sv. Bartoloměje v  Ledcích 
u  Nespek, kde koncertní oddělení vystoupilo 
spolu s Flétnovým souborem Šestka.

Zároveň se prostřednictvím Startovače.cz 
od konce listopadu do poloviny prosince vybí-
raly finanční prostředky na pořízení nových 
kostýmů pro zpěváčky, které nám navrhla Lucie 
Biedermann Doležalová. Částka 40.000,- Kč byla 
úspěšně vybrána díky přátelům a  příznivcům 
sboru z  doby minulé i  současné. Všem velmi 
děkujeme! Naše směrování můžete sledovat na 
nových webových stránkách, novém fb profilu či 
instagramovém účtu.

Simona Kysilková Šnajperková
Tutte Le Note, dětský pěvecký sbor

Sbormistryně Zora Strnadová se svými zpěváčky z Dobřichovic a Řevnic
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Lékařská ordinace
interna, endokrinologie,  
diabetologie, nefrologie
ultrazvukové vyšetření

Březová 341, Dobřichovice. Objednání 
na tel. 603 142 199
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V. Bezděk, F. Kándl, V. Cvrčková
Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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Koncerty v kině v Řevnicích
Elena zpívá Ellu aneb Pocta Elle Fitzgerald
Elena Sonnenshine & Jocose Jazz. Úterý 30. ledna 
2018 od 19:30 hodin

Večer se sklenkou vína a první dámou jazzo-
vých klubů Elenou Sonnenshine a  její kapelou 
Jocose Jazz. Zazní známé i  méně známé písně 
z  repertoáru Elly Fitzgerald v  podání zpěvačky, 
která dobyla zámoří i českou scénu svým osobi-
tým projevem, humorem a skvělým hlasem.

Malá ukázka na: https://www.youtube.com/
watch?v=n-Tz19T0jg4

Vstupné v  předprodeji 250 Kč a  180 Kč, 
vstupné na místě 280 Kč a  200 Kč, snížené 
vstupné pro děti do 12 let a seniory nad 60 let.

Jdeme na Ježka
Ondřej Ruml a  Matej Benko Quintet. Úterý 6. 
března 2018 od 19:30 hodin

Populární zpěvák Ondřej Ruml zpívá písně J. 
Ježka a  V+W v  krásných aranžích Mateje Benka 
a  Miroslava Hloucala. Ondru doprovodí kapela 
složená z  těch nejlepších hudebníků nejen 
jazzové scény - Matej Benko (klavír), Miroslav 
Hloucal (trubka), Radek Zapadlo (saxofon), Ras-
tislav Uhrik (kontrabas), Pavel Zbořil (bicí). Zazní 
i písně “na hubu” z posledního Rumlova alba se 
stejným názvem, kdy jediným nástrojem je hlas 
smyčkovaný a vrstvený na sebe pomocí „chytré 
krabičky”. 

Malá ochutnávka na: http://www.ondrejruml.
cz/hudba/ondrej-ruml-zpiva-jezka-voskovce-a-
-wericha-2014/

Vstupné na místě 360 Kč, snížené vstupné 
300 Kč, vstupné v předprodeji 330 Kč a 280 Kč, 
snížené vstupné pro děti do 12 let a seniory nad 
60 let.

Jihotaje 
Jan Burian a Bizarre Band. Čtvrtek 22. března 2018 
od 19:30 hodin

Koncert známého písničkáře Jana Buriana, 
který představí své nejnovější album Jihotaje. 
Jana Buriana doprovází kapela Bizarre Band, které 
bude patřit celá polovina koncertu a jejíž někteří 
členové jsou úzce spjati s Řevnicemi a Dobřicho-
vicemi. Flétnista Dušan Goláň Navařík diriguje 
a učí na ZUŠ Řevnice i Dobřichovice a bubeník 
František Otakar Kukula je… můj syn :-) 

Ukázky najdete na: https://www.youtube.
com/watch?v=_rK7M3dwZk8

https://www.youtube.com/playlist?list=PL-
G7LMXr9O7-KAnrbqeISg3o_CERunAt5Y

Vstupné v předprodeji 250 Kč a 180 Kč, 
vstupné na místě 280 Kč a 200 Kč, snížené 
vstupné pro děti do 12 let a seniory nad 60 let.

L. Kukulová

Kino Řevnice leden 2018 (www.kinorevnice.cz)
Středa 3. ledna 20:00 120 BPM 100 Kč
Pátek 5. ledna 17:30 Čertoviny 120 Kč
20:00 Největší showman 130 Kč
Sobota 6. ledna 13:45 Čertoviny 120 Kč
15:30 Špindl 120 Kč
17:30 Woody Allen: Kolo zázraků 120 Kč
20:00 Borg/McEnroe 120 Kč
Středa 10. ledna 20:00 Odnikud 100 Kč
Pátek 12. ledna 
17:00 Star Wars: Poslední z Jediů (dabing) 100 Kč
20:00 Zmenšování 120 Kč
Sobota 13. ledna 13:45 Čertoviny 120 Kč
15:30 Jumanji: Vítejte v džungli 100 Kč
17:30 Velká hra 110 Kč
20:00 Nejtemnější hodina 110
Středa 17. ledna 20:00 Na shledanou tam 
nahoře 100 Kč
Pátek 19. ledna 19:00 Divadlo SemTamFór
Sobota 20. ledna 13:45 Coco 120 Kč
15:30 Čertoviny 120 Kč
17:30 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci 130 Kč
20:00 Tři billboardy kousek za Ebbingem 110 Kč
Středa 24. ledna 
20:00 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci 130 Kč
Pátek 26. ledna 17:30 Špindl 110 Kč
20:00 Všechny prachy světa 120 Kč
Sobota 27. ledna 13:45 Dukátová skála 110
15:30 Coco 120 Kč
17:30 Woody Allen: Kolo zázraků 110 Kč
20:00 Cizinec ve vlaku 110 Kč
Středa 31. ledna 
20:00 S láskou Vincent 110 Kč
Pátek 2. února 
17:30 Labyrint: Vražedná léčba 130 Kč
20:00 Prezident Blaník 120 Kč
Sobota 3. února
13:45 Dukátová skála 110 Kč
15:30 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci 120 Kč
17:30 Prezident Blaník 120 Kč
20:00 Nit z přízraků 110 Kč

V Řevnicích vystoupí Jan Burian a Bizarre Band


